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Odpadní vody z Fukušimy nejsou toxické, tvrdí šéf
IAEA
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„Koncentrace tritia odpadních vod vypouštěných z japonské jaderné
elektrárny Fukušima-Daiiči je nízká a nepředstavuje pro obyvatelstvo
žádné riziko“, uvedl v úterý šéf atomového dozoru OSN.

„Zatím se nám podařilo potvrdit, že první vypouštění těchto vod
neobsahují žádný radionukleid v míře, která by byla škodlivá,“ řekl
Rafael Grossi agentuře AFP během návštěvy Stockholmu.

Dvanáct let po jedné z nejhorších jaderných havárií na světě začalo
Japonsko minulý týden vypouštět odpadní vody do Tichého oceánu,
kdy během několika desetiletí postupně vypustí vodu v hodnotě
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přibližně 540 olympijských plaveckých bazénů.

„Vypouštění postupuje podle očekávání … ale budeme pokračovat (v
monitorování) … až do vypuštění poslední kapky,“ řekl Grossi.

IAEA 24. srpna uvedla, že její nezávislá analýza koncentrace tritia ve
vypouštěné zředěné vodě byla „hluboko pod provozním limitem 1
500 becquerelů na litr“.

Tento limit byl mnohem nižší než je japonská národní bezpečnostní
norma.

Japonsko opakovaně trvá na tom, že odpadní voda je neškodná,
tento krok však vyvolal obavy mezi místními rybáři a vyvolal hněv v
Číně, která pozastavila dovoz mořských plodů z Japonska.

Grossi se rovněž vyjádřil ke spolupráci své agentury s Íránem a
uvedl, že opětovná instalace kamer v jaderných zařízeních
postupuje příliš pomalu.

Teherán v březnu přislíbil, že znovu aktivuje sledovací zařízení, která
byla odpojena v červnu 2022 v souvislosti se zhoršujícími se vztahy
se Západem.

„Snažili jsme se, aby naše kamery byly znovu nainstalovány. S touto
prací jsme začali, ale neprobíhá takovým tempem, jak bych si přál a
jak bych očekával,“ řekl Grossi.

„Jde to velmi, velmi pomalu a rádi bychom, aby se to zlepšilo.“

IAEA má brzy vydat novou zprávu o vývoji íránského jaderného
programu.

„Čekáme na vysvětlení, která by nám měl Írán poskytnout o svých
nálezech uranu,“ řekl.

„Tento probíhající proces má velký prostor pro zlepšení.“

Zdroj: Insider Paper
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